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Den næste sag på. dagsordenen var: 
Tredje behandling af forslag til lov om op- 

rettelse af en fond til midlertidig finansie- 
ringsbistand til konjunkturramte erhvervsvirk- 
somheder, 

(Lovforslag nr. 168. Fremsat 19/3 75. 
Første behandling 16/4 75. Betænkning 10/6 
75. Anden behandling 18/6 75). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Lovforslaget 
vedtoges med 83 stemmer mod 75; l  medlem 
stemte hverken for eller imod. 

Formanden: 
Lovforslaget vil nu blive tilstillet stats- 

ministeren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 
Tredje behandling af forslag til lov om stats- 

garanti jor driftslån til håndværks- og mindre 
industrivirksomheder. 

(Lovforslag nr. 169. Fremsat 19/3 75. Før- 
ste behandling 16/4 75. Betænkning 10/6 75. 
Anden behandling 18/6 75). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Lovforslaget 
vedtoges med 84 stemmer mod 74. 

Formanden: 
Lovforslaget vil nu blive tilstillet stats- 

ministeren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 
Tredje behandling af forslag til lov om æn- 

dring af lov om vægtafgift af motorkøretøjer 
m. v. [af Jens Møller m. fl.]. 

(Lovforslag nr. 53. Fremsat 20/2 75. Før- 
ste behandling 19/3 75. Betænkning 13/6 75. 
Anden behandling 17/6 75). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Lovforslaget 
vedtoges enstemmigt med 108 stemmer; 50 
medlemmer stemte hverken for eller imod. 

Formanden: 
Lovforslaget vil nu blive tilstillet statsmi- 

nisteren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 
Tredje behandling af forslag til lov om æn- 

dring af lov om værnepligtiges anvendelse til 
civilt arbejde. 

(Lovforslag nr. 166. Fremsat 19/3 75. 
Første behandling 23/4 75. Betænkning 6/6 
75. Anden behandling 18/6 75). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Lovforslaget 
vedtoges med 139 stemmer mod 18; l  med- 
lem stemte hverken for eller imod. 

Formanden: 
Lovforslaget vil nu blive tilstillet statsmi- 

nisteren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 
Tredje behandling af forslag til lav om æn- 

dring af lov om civilforsvaret. 
(Lovforslag nr. 167. Fremsat 19/3 75. 

Første behandling 23/4 75. Betænkning 6/6 
75. Anden behandling 18/6 75). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Lovforslaget 
. vedtoges med 138 stemmer mod 18; l  med- 
lem stemte hverken for eller imod. 
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Formanden: 
Lovforslaget vil nu blive tilstillet statsmi- 

nisteren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 
Tredje behandling af forslag til lov om læge- 

midler. 
(Lovforslag nr. 49. Fremsat 28/1 75. Før- 

ste behandling 25/2 75. Betænkning 13/6 75. 
Anden behandling 17/6 75. Tillægsbetænk- 
ning 18/6 75). 

Der var stillet 3 ændringsforslag i tillægs- 
betænkningen. 

Uden for tillægsbetænkningen var der 
ikke stillet ændringsforslag. 

Ændringsforslagene sattes først til for- 
handling. 

Jacob Sørensen (V): 
Det er egentlig ikke ændringsforslagene, 

jeg skulle sige lidt om, men i pausen mellem 
anden og tredje behandling har vi haft en 
deputation, som har givet udtryk for en vis 
bekymring over et afsnit i de bemærkninger, 
vi har skrevet i betænkningen, og udvalget 
har bedt mig knytte et par bemærkninger 
hertil. 

Det afsnit, der giver anledning til bekym- 
ring, lyder således: 
홢Udvalget opfordrer handelsministeren til 

at anmode direktøren for monopoltilsynet 
om at nedsætte en arbejdsgruppe til at følge 
prisdannelsen på importerede lægemidler." 

Ved lovforslagets gennemførelse overlades 
det til monopoltilsynet at have indseende 
med priser og avancer på lægemidler, såvel 
her i landet producerede som importerede 
lægemidler. Men hverken monopoltilsynet 
eller anden dansk myndighed har mulighed 
for at kontrollere, om importerede læge- 
midler tilbydes til acceptable priser og til 
priser, der er på lige fod med priser, der 
kræves af andre lande. 

Det er udvalgets ønske, at den nedsatte 
arbejdsgruppe skal undersøge, hvilke mulig- 
heder der måtte findes for at skaffe tilsynet 
indseende med og indflydelse på importpri- 
serne og ikke speciel indseende med, hvor- 
dan de importerede varers priser behandles 

her i landet. Det er i forvejen ordnet med 
monopoltilsynets overtagelse af kontrollen. 

Karlskov Jensen (V): 
Venstre tilslutter sig naturligvis de stil- 

lede ændringsforslag, som der er enighed 
om. Derudover er der to ting, jeg gerne vil 
nævne til klargøring og i fortsættelse af de 
drøftelser, vi har haft imellem anden og 
tredje behandling, og de henvendelser, vi 
navnlig har haft udefra. 

Et  par af disse henvendelser er gået ud på 
et ønske om at udskyde lovforslagets § 6, 
stk. 3, et år eller to. Det drejer sig om 
spørgsmålet om, hvornår de nye regler ved- 
rørende etiketter skal træde i kraft. Det har 
der ikke kunnet opnås flertal for i udvalget. 
Jeg vil gerne understrege, at dette påbud 
altså træder i kraft sammen med loven nu 
den 1. januar 1976, men det betyder altså 
også, at de præparater, der går ud fra fa- 
brikkerne, henholdsvis importørlagrene, 
inden den 1. januar 1976, ikke er underka- 
stet de nye regler, men de nugældende reg- 
ler. 

Det andet, jeg gerne vil nævne, er spørgs- 
målet vedrørende monopoltilsynets arbejde, 
sådan som det blev nævnt af udvalgsfor- 
manden for et øjeblik siden. Dér vil jeg 
gerne understrege, at denne arbejdsgruppe i 
almindelighed skal beskæftige sig med pris- 
dannelsen og konkurrenceforholdene, og det 
vil sige, at også de apoteksfremstillede 
DAK-præparater ikke er undtagne. 

Jeg vil gerne sige som min opfattelse, at 
det naturligvis må være sådan, at der i dette 
arbejdsudvalgs arbejde og monopoltilsynets 
arbejde tages hensyn til de meget betydelige 
forskningsudgifter, som medicinalfabrik- 
kerne har, og som apotekerne, der jo ikke 
driver forskning, har. 

Camre (S): 
Kun den korte bemærkning, at vi natur- 

ligvis også har været opmærksomme på 
de økonomiske problemer, der kan være 
involveret, ved at kassere et eksisterende 
oplag af etiketter. På den anden side er der 
mere end et halvt år, til loven træder i 
kraft, og det er vores opfattelse, at de pro- 
blemer, der kan være i forbindelse med, at 
man kræver andre tekster på etiketterne, er 
af meget begrænset størrelse, så meget mere 
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